
Skolebestyrelsesmøde – Distrikt Vest 

 

Dato: 03.11.15 

kl. 19 - 22 

på Gærum Skoleafd. 

 
Deltagere: Lars Sørensen, Gærum skoleafdeling; Mette Neist, 

Heldagsskolen; Henriette Hartvig, Ravnshøj skoleafdeling; Karina 

Svensen, Ravnshøj skoleafdeling; Anja Svendsen, Gærum skoleafdeling; 

Kåre Venø Olesen, Bangsbostrand skoleafdeling; Annette Giversen, 

Bangsbostrand skoleafdeling,; Marianne Bøgh, Bangsbostrand 

skoleafdeling; Brian Sleimann Thomsen (rep. for erhvervslivet); Mette 

Koop (rep. for foreningslivet);; Henry Carlsen, Ravnshøj skoleafdeling 

(medarbejderrep.); Vibeke Spanner, Bangsbostrand skoleafdeling 

(afdelingsleder); Per Hesthaven, Distriktsleder, Maise Kristiansen, 

Bangsbostrand skoleafdeling (elevrep.) Peter Aaby Larsen, 

Bangsbostrand skoleafdeling; Dorthe Norman Andersen, Ravnshøj 

skoleafdeling; Anne Marie Slotved, Bangsbostrand skoleafdeling 

(suppleant for Tina Thomsen) 

Afbud: Carsten Kassow, Bangsbostrand skoleafdeling; xxx, elevrep; xxx 

elevrep ; Tina Thomsen, Bangsbostrand skoleafdeling (medarbejderrep.) 

 

 

Dagsorden 
Per Hesthaven orienterede om baggrunden for 

konstitueringen af Mogens Brag som ny leder i 

Distrikt Vest. Kort præsentation bordet rundt. 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendt. 

2. Drøftelse og vedtagelse af 

forretningsorden. Opfølgning fra forrige 

møde. Bilag eftersendes. 

 

Endeligt forslag uddelt, gennemgået og godkendt. 

Lægges på Intra, så det er tilgængeligt for alle 

afdelinger. 

3. Drøftelse af bestyrelsens årshjul. 

Bilag eftersendes.  

 

Lars Sørensen gennemgik det udleverede forslag til 

årshjul. Spørgsmålet om, hvorvidt Værdigrundlaget 

for Distrikt Vest skal være på plads, før de øvrige 

principper diskuteres og vedtages, rejste sig – og 

herefter spørgsmålet om, hvordan vi får 

medarbejdere og elever med i processen om 

udarbejdelse af et sådant. 

Mange ytrede ønske om, at igangsætte en proces, der 

fører frem til udarbejdelsen af Værdigrundlag. Der 

var enighed om, at dette kunne og gerne måtte tage 

lang tid. Per Hesthaven og Lars Sørensen tager 

kontakt til forvaltningen og hører, om der er en 

konsulent, der kan hjælpe os gennem processen. 

Den forelagte årshjul blev godkendt og kan justeres 

og ændres efter behov. 

4. Drøftelse af oplæg til princip for skole-

hjem-samarbejde, herunder orientering om 

hvordan samtaler mv. forventes håndteret i 

indeværende skoleår. 

 

Opfølgning fra forrige møde. Bilag 

eftersendes. 

 

Orientering fra de enkelte afdelinger om, hvordan 

skole/hjemsamtalerne håndteres i indeværende år. 

Marianne Bøgh, Kaare Venø Olesen, Henriette 

Hartvig og Brian Sleimann Thomsen udarbejder til 

næste møde et forslag til princip for 

skole/hjemsamarbejdet. 

1. Drøftelse af princip for udskolingens 

tilstedeværelse på afdelingens matrikel i 

frikvartererne  

Der er fra personalets side udtrykt 

ønske om, at skolebestyrelsen drøfter 

Reglen for udskolingens tilstedeværelse på skolen i 

pauserne ændres således, at også 7. klasserne må 

forlade skolen i pauserne. 



en eksisterende aftale (arvet fra 

Bangsbostrand Skole) om, at elever fra 

8. og 9. klasse må forlade skolen i 

frikvartererne (indkøb hos bager, Rema 

mv.), mens 7. klassetrin ikke må. I den 

nye struktur arbejder alle årgangene 

ofte på tværs i forskellige 

sammenhænge, og tænkes generelt 

som en samlet afdeling. 

Gentagne gange har personalet oplevet, 

at 7. klasses elever på trods af reglen 

smutter til eksempelvis bageren, 

hvilket jo så kræver en irettesættelse.  

Personalet ønsker at skolebestyrelsen 

udarbejder fælles regler for hele 

udskoling. 

 

Maise Kristiansen og elevrådet på Bangsbostrand 

skoleafdeling giver elever og forældre besked om 

ændringen. 

 

5. Økonomi, inkl. drøftelse af 

detaljeringsgraden i orienteringen 

fremadrettet. PH 

 

Hvordan ønsker bestyrelsen økonomiorienteringen i 

fremtiden? 

Forskellige modeller blev foreslået, og der var 

enighed om flg.: 

Der udsendes økonomirapport til hvert andet møde – 

denne gennemgås kort på mødet. 

To gange årligt (omkr. budgetopfølgningerne d.30/4 

og 31/8) vil der være grundig gennemgang af 

økonomien. 

  

6. Opfølgning på kommunikation vedr. 

Verdensklasser på Ravnshøj skoleafd., 

herunder orientering om den 

administrative arbejdsgruppes oplæg til ny 

struktur for Verdensklasserne i kommunen 

(behandles på BUU d. 2. december).  

 

Kommunikationen til forældrene på 

Ravnshøj skoleafd. er vedlagt som bilag 1. 

 

 

Kommunikation udsendt til forældrene og opfattes 

som fyldestgørende. 

Den nedsatte arbejdsgruppes forslag blev vedtaget af 

BUU på mødet d. 2/11. 

Bestyrelsen opfordres til at læse referat fra BUU´s 

møde – Lars Sørensen sender link til bestyrelsen. 

7. Kort orientering vedr. bygningsmæssige 

forandringer. PH 

(Udsat fra forrige møde) 

 

Per Hesthaven orienterede om ændringer på 

Bangsbostrand skoleafdeling: 

- nyt lokale til storgruppe D 

- håndarbejdslokalet er flyttet, så det ligger 

sammen med sløjdlokalet 

- sammenlægning af 2 små køkkener til et stort 

På Ravnshøj skoleafdeling: 

- nyt forberedelseslokale til personalet 

På Gærum skoleafdeling: 

- Vuggestue 

- Billedkunst- og håndarbejdslokalerne slået 

sammen 

8. Besøg fra Arbejdstilsynet. Kort orientering 

om tiltag på baggrund af forventede påbud. 

PH 

 

Besøget på Ravnshøj skoleafdeling resulterede i 3 

forventede påbud, der kræver handling. 

ForandringsAPV-en viste ligeledes punkter, der 

kræver handling. 



Handlingsplaner er endnu ikke lavet, men arbejdet 

hermed er påbegyndt. 

9. Drøftelse af trivselsundersøgelse hos 

eleverne (gennemført forår 2015).  

Rapporten læses hjemme og vil ikke blive 

gennemgået på mødet. Eventuelle 

spørgsmål drøftes. 

 

Rapporten kan anvendes til fremadrettet at 

prioritere indsatser for at øge trivslen mv. 

blandt eleverne. 

 

Udsættes til næste møde. 

10. Julefest på Bangsbostrand Skoleafd. 

Der har været en tradition på 

Bangsbostrand Skole for, at bestyrelsen 

arrangerer julefest.  

Der er brug for at bestyrelsen drøfter, 

hvordan vi generelt forholder os til disse 

traditioner på de forskellige afdelinger 

fremadrettet. 

Bestyrelsen kan ikke påtage sig opgaven; der 

opfordres til, at forældrene på de enkelte afdelinger 

selv arrangerer julefester/elevfester på afdelingerne. 

En strøtanke: kunne bestyrelsen stå for en fælles fest 

for hele distriktet? 

11. Kort orientering om ansættelser og øvrige 

personaleforhold 

Per Hesthaven orienterede 

12. Planlægning af næste møde Næste møde: tirsdag d. 1/12 kl. 19 på Heldagsskolen 

Udover de i referatet nævnte punkter var der forslag 

om flg: 

- Budgetorientering 

- Kantinedrift i distriktet 

- Nyt fra elevrådene (fast punkt på 

dagsordenen) 

 

13. Evt. 

 

 

Vibeke Spanner efterlyste et eller to 

bestyrelsesmedlemmer, der har lyst til at være med i 

en arbejdsgruppe vedr. Bangsbostrand Skoles 100 års 

jubilæum d. 18/9 2016. Interesserede kan henvende 

sig til Vibeke. 

 


